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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Miért gondolják, hogy egyszeri osztogatással elfedhetik a megélhetési 
válságot, elfeledtethetik a mindent felemésztő inflációt?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
„2022.  januárban  a  fogyasztói  árak  átlagosan  7,9%-kal  magasabbak  voltak  az  egy  évvel
korábbinál. Az elmúlt egy évben az üzemanyagok és az élelmiszerek ára emelkedett a leginkább.”
Ez a KSH tájékoztatása.
A KSH által  közöltnél valójában jóval nagyobb áremelkedést érzünk és látunk, ha rendszeresen
járunk vásárolni. Márpedig a legtöbben magunk vásárolunk és látjuk, hogy napról napra nőnek az
árak. Leginkább az a többszázezer kisnyugdíjas látja ezt, akinek a nyugdíja a 100 ezer forintot sem
éri el, mert 10 éve már csak a „tervezett” inflációval emelik ellátásukat, vagy azok a gyermekes
családok, akiknek egyáltalán nem emelik a támogatásukat, így 14 éve nekik ugyanakkora családi
pótlék jut, és ugyanakkora gyes. Vagy azok a rokkantak, akik alig néhánytízezer forintot kapnak,
mert  egészségi  állapotuk  miatt  nem  tudnak  dolgozni,  mégis  hiába  vártak  a  csodára,  az
Alkotmánybíróság  döntése után  sem kapnak többet.  Vagy azok a  nincstelenek,  akiknek 10 éve
változatlanul 22 800 forint alamizsnát ad a kormány. Vajon Orbán Viktor vagy Varga Mihály mikor
volt utoljára bevásárolni? Mikor szembesültek utoljára azzal, hogy egekbe nőttek az árak, hogy egy
sima  napi  vásárlás,  hány  ezer  forintba  kerül,  hogyan  keseríti  meg  a  családok  mindennapjait?
Hatvanpusztán vagy a Rózsadombon ugyebár nincsenek megélhetési problémák.
 
Ha a hivatalos statisztikából indulunk ki, akkor is döbbenetes számokat látunk: a párizsi ára 184%-
ra nőtt 2010-hez képest, a kenyéré 188%-ra, a krumplié 193%-ra, az étolaj,  a liszt,  az alma ára
198%-ra,  a  virslié  207%.  Tehát  ezen  termékek  árai  szinte  megduplázódtak.  Ehhez  képest  a
nyugdíjminimum, a gyes, a gyet, a családi pótlék egy fillérrel nem nőtt 12 év alatt. Sőt a rokkantak



 
ellátásai  csökkentek.  A  munkanélküliek  juttatásai  csökkentek  és  rövidültek.  A  rászorulók
támogatásait  megszüntették  vagy  csökkentették.  De  még  az  egygyerekesek  és  a  három  vagy
többgyermeket  nevelők  adókedvezménye  sem  nőtt  11  éve.  Ez  a  kormány  valódi
társadalompolitikája,  nem a  jótékonykodónak  tűnő választási  adakozás.  És  ne  feledjük,  hogy a
koronavírus-járvány  legnehezebb  időszakában  semmit  nem  kaptak  a  nyugdíjasok,  a  gyermeket
nevelők, a fiatalok, a munka nélkül maradók, vagy azok, akik már előtte is mélyszegénységben
éltek.  Miközben  friss  kutatások  szerint  a  leggazdagabb  tőkések  még  gazdagabbak  lettek  ezen
időszakban, de vállalkozások és így családok ezrei mentek csődbe, megfelelő segítség híján.
 
A 12  éve  befagyasztott  szociális  és  családi  támogatások mellett,  a  valódi  inflációt  el  nem érő
nyugdíjemelésekkel, az érdemei béremelések hiányában sokszázezer családnak egyre többe kerül a
mindennapi megélhetés. A kormány pedig nem tesz semmit, sőt valójában nyerészkedik a magas
infláción és a magas áfán, hiszen ezt a magyar családok fizetik meg. Az elszabadult infláció először
a  családokat  teszi  tönkre,  aztán  a  gazdaságot.  Elértéktelenednek  a  bérek,  a  juttatások  és
eladósodáshoz vezetnek. Ha ez a kormány marad, akkor nem csak azok fognak még rosszabbul
járni, akikre eddig is magasról tett a kormány, hanem azok is, akiknek most Kánaánt ígérnek az
szjamentességgel, meg a pluszjuttatásokkal. A legfrissebb kutatások is azt igazolják, amit évek óta
mondunk, hogy a szegények több áfát és szja-t fizetnek, mint a gazdagok, jövedelmükhöz képest.
 
A  magyar  családoknak  értékálló,  havi  támogatásokra  van  szüksége  a  gyermekneveléshez.  A
kiszámítható és elérhető juttatások jelentik a garanciát arra, hogy több gyermeket vállaljanak és
minél jobb körülmények között tudják őket felnevelni. Ezzel szemben a mai rendszer azoknak ad
még többet, akiknek már eleve jóval több van. A kutatások szerint 2020-ban a felső 10%-nak jutott
az összes érvényesített családi adókedvezmény több mint 20%-a. Ezért is kell kiterjeszteni azt az
alacsonyabb jövedelműek számára is, és megduplázni valamint indexálni a családi pótlékot.
A magyar  nyugdíjasoknak  értékálló  nyugdíjakra  van  szükségük,  amelyeket  nem emészt  fel  az
infláció,  amelyek  nem szakadnak  le  a  bérektől.  Ehhez  pedig  több  kell,  mint  az  inflációkövető
nyugdíjemelés, ami mindössze azt garantálja, hogy aki idén nyomorog, az jövőre is nyomorogni
fog. Sokatmondó, hogy 2010-ben még 65,1% volt az átlagnyugdíj/átlagkereset aránya, 2020-ban
pedig már csak 49,7%. Ezért kell a vegyes indexálás.
A pedagógusok, az egészségügyi és szociális dolgozók is valódi béremelést érdemelnek. Az nem
béremelés,  ha  felemelik  a  minimálbért,  de  továbbra  is  legtöbben  csak  a  minimálbért  kapják,
ahogyan  ez  a  szociális  szférában látható.  Ráadásul  a  minimálbér  adóterhelése  az  EU országok
között Magyarországon a legmagasabb. Ezért van szükség az adójóváírás bevezetésére.
A magyar fiatalok is szeretnének többet keresni, megélni, kifizetni az albérletüket - 26 évesen is.
Ahogyan a fiatal párok is szeretnének önálló életet, otthont teremteni, akár a gyermekvállalás előtt
is. Ezért kell bérlakásépítési program, érdemi béremelés.
 
Mindehhez pedig az kell, hogy kormányváltás legyen. Olyan politikára van szükség, amely valódi
esélyt, megélhetést kínál a magyar családoknak. Ehhez az Orbán-kormány kevés. A Fidesz csak a
saját családja zsebét tömi, csak azért osztogat, hogy ismét megnyerje a választásokat, az emberek
mindennapjai nem érdekli. Emlékeznek ugye a szlogenükre: „Csak a Fidesz!”? Nekik valóban ezt
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jelenti  az  országgyűlési  választás,  nekünk  viszont  az  egész  országot,  ezért  csak  Egységben  a
Magyarországért!
 
Mindezek miatt kérdezem:

• Miért gondolják, hogy egyszeri osztogatással elfedhetik a megélhetési válságot, 
elfeledtethetik a mindent felemésztő inflációt?

Tisztelettel várom válaszát!
Budapest, 2022. február 16.
 
Korózs Lajos
országgyűlési képviselő
(MSZP) 
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